
PROTOKÓŁ NR XXI/12 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIEŚ W DNIU 

05 CZERWCA 2012 ROKU 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budŜetu 

Gminy za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego. 
- Przedstawienie opinii; 
a) Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

- o sprawozdaniu z wykonania budŜetu za 2011 r. Gminy Reńska Wieś, 
- o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 

2011 rok 
b) Komisji Rewizyjnej: 

- w sprawie sprawozdania finansowego za rok 2011 Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie wykonania budŜetu gminy za rok 2011, 

1. Dyskusja nad Sprawozdaniami za 2011 r.  
6. Głosowanie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budŜetu Gminy Reńska Wieś za 2011 rok- podjęcie uchwały. 
7. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2011 rok- podjęcie uchwały. 
8. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budŜetu Gminy Reńska Wieś na 2012 rok, 
- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś,  
- w sprawie zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, 

którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach oraz przedszkolu Gminy 
Reńska Wieś,  

- w sprawie przyjęcia do realizacji projektu Międzynarodowy Festiwal MaŜoretek, 
- w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą Spotkanie MłodzieŜy Gmin 

Partnerskich Programu Europa dla Obywateli, Działanie 1, Poddziałanie 1.1. 
9. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
10. Zapytania i interpelacje. 
11. Zamknięcie obrad. 
 

Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. Obecnych 15 radnych 

ze statutowego składu 15 radnych. 

Obrady XXI sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecni na posiedzeniu wg dołączonych do protokołu list obecności. 

Ad. 1 Otwarcia XXI sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad, następnie powitał radnych, 

Wójta Gminy- Mariana Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik 

Gminy- Reginę Słociak, Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych 

gości. 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku 

obrad. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak wnioskowała o wprowadzenie do pkt. 8 porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska 

Wieś. 

Z-ca Wójta- J. Domek wnioskował o usunięcie z pkt. 8 porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie określenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

szkół nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela pedagogów, 

psychologów i logopedów zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Reńska Wieś oraz o wprowadzenie do pkt. 8 porządku obrad projektów 

uchwał: 

- w sprawie przyjęcia do realizacji projektu Międzynarodowy Festiwal MaŜoretek.  

- w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą Spotkanie MłodzieŜy Gmin 

Partnerskich Programu Europa dla Obywateli, Działanie 1, Poddziałanie 1.1. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: W porządek obrad wkradły się błędy, a 

mianowicie w pkt. 5 podpkt. a pozycja druga „Przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu finansowym za rok 2011 Gminy Reńska Wieś” trzeba 

wykreślić poniewaŜ to poniekąd łączy się z wykonaniem budŜetu Gminy za 2011 oraz w 

pkt. 9 porządku obrad powinno być przyjęcie protokołów z poprzednich sesji bo mamy 

dwa protokoły. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad. 

Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za zmianą porządku obrad. 

Ad. 2 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Wójtowi- M. 

Wojciechowskiemu, który przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 27 kwietnia do 5 czerwca 2012 r. stanowiące załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Reńska Wieś przedstawił zarządzenia podpisane w okresie międzysesyjnym, 

których zestawienie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 27 

kwietnia do 5 czerwca 2012 r., zawiera następujące punkty: 

27.04.- Spotkanie w Poborszowie w związku z realizacją drugiej edycji projektu 

finansowanego z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych Niemiec w tym spotkaniu brali 

udział przedstawiciele Gmin Polska Cerekiew, Reńska Wieś, Walce, 

Spotkanie Rady Sołeckiej Reńskiej Wsi. 
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28.04.- 90- lecie OSP Pokrzywnica, 

30.04.- Spotkanie z mieszkańcem Reńskiej Wsi w sprawie ścieŜki pieszo- rowerowej na 

akwenie Dębowa. 

03.05.- Święto Kwitnącego Bzu. 

10.05.- Zarząd Gminny OSP w sprawie Zawodów Gminnych. 

13.05.- Dzień Matki w Reńskiej Wsi. 

16.05.- Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy. 

21.05.- Spotkanie z sołtysem dotyczące plagi kradzieŜy w Reńskiej Wsi oraz w sprawie 

drogi do zakładu w Reńskiej Wsi. 

25.05.- Zebranie OSP Reńska Wieś. 

04.06.- Wizja lokalna na Orliku oraz ul. śabiej w Reńskiej Wsi 

W poczcie międzyczasie wpłynęło pismo Wojewody Opolskiego z zapytaniem czy został 

zaopiniowany projekt uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z akwenu Dębowa.  Na 

ten temat juŜ udzielono podpowiedzi. 

Dzisiaj wpłynęło pismo Rady Sołeckiej z Pokrzywnicy, która w związku z tworzeniem 

okręgów jednomandatowych proponuje aby w Pokrzywnicy były 2 okręgi i do tej 

miejscowości dołączyć ul. Głogowską z Większyc. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji 

w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 27 kwietnia do 5 

czerwca 2012 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja miała posiedzenie w dniu 17 

maja, na którym analizowany był budŜet Gminy za rok 2011 oraz wydana opinia w 

sprawie wykonania budŜetu. W wyniku analizy sprawozdania finansowego wykonania 

budŜetu Komisja Rewizyjna opiniuje pozytywnie sprawozdanie z wykonania budŜetu 

Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- J. Majnusz: Członkowie Komisji 

Finansowo- Gospodarczej mieli tylko wspólne posiedzenie komisji. Głównym tematem 

była analiza budŜetu i podział Gminy na wyborcze okręgi jednomandatowe. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  Komisja Społeczno- 

Oświatowa dokładnie tak samo miała wspólne posiedzenie komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radna- V. Nabrdalik: Do pana Wójta mam pytanie odnośnie spotkania w starostwie, 

które dotyczyło Zespołu Szkół w Komornie. Proszę o kilka słów na ten temat. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Spotkanie dotyczyło głównie takich uszczegółowień, kto daje 

odprawy, wypowiedzenia, w jaki sposób będzie ustalany arkusz organizacyjny. Formalnie 

jako gmina nie mamy uprawnień do tego Ŝeby ingerować w arkusz, ale poniewaŜ 

przejmujemy na siebie obowiązek prowadzenie szkoły więc chcemy Ŝeby było to robione 

w uzgodnieniu z nami. śeby nie było tak, Ŝe ktoś nam sprezentuje coś takiego czego nie 

wytrzymamy finansowo. Dlatego stąd teŜ było spotkanie w szkole z nauczycielami. 

RównieŜ pytałem kiedy będziemy spisywać akt notarialny. Wszystko jest przygotowane, 

ale starostwo szuka notariusza. Czas jest na przejęcie, byleby to się odbyło do końca 

sierpnia. 

Radna- D. Rak: Jaki jest nasz udział, wpływ w tym roku na kształt arkusza 

organizacyjnego? 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest to z nami uzgadniane. 

Radny- J. Majnusz: Czy na temat biogazowni, pozwolenia budowlanego moŜna coś 

powiedzieć? 

Wójt- M. Wojciechowski: Zezwolenie będzie wydane. Tam były do uzupełnienia pewne 

dokumenty. Głównie rozbijało się to, Ŝe w planie zagospodarowania przestrzennego mamy 

zapisany 10 metrowej szerokości pas ochronny zieleni, wzdłuŜ drogi, a w projekcie, który 

oni przedstawili do zatwierdzenia były 3 albo 4 rzędy drzew, nie było tego pasa 10 

metrowego. Zobaczymy jak to będzie interpretowane. Na dobrą sprawę 3 rzędy drzew teŜ 

moŜna na 10 metrach zmieścić. Zobaczymy jak starostwo do tego podejdzie. Wyjaśnienia 

zostały przedstawione. To juŜ będzie blisko wydania decyzji. 

Radny- W. Krybus: Panie Wójcie, powiedział, pan, Ŝe coś się dzieje z planem 

zagospodarowania przestrzennego. Czy plan dla tych wiatraków był wyłoŜony? 

Wójt- M. Wojciechowski: Czekam na opinię, Ŝeby go wykładać. Plany dla terenów pod 

wiatraki są gotowe i dla miejscowości teŜ. Plansze są. Prosiłbym Ŝeby radni, sołtysi z tych 

miejscowości, które są objęte tymi planami, zainteresowali się, uzgodnili spotkanie, np u 

siebie we wsi gdzie przyjedziemy z tymi planami do mieszkańców. MoŜliwa forma jest 

róŜna. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel: Komisja zajmie się tematem w najbliŜszym czasie. 

Radny- J. Kołkiewicz: Pytanie do pani skarbnik. Chciałem zadać pytanie dotyczące 

zeszłego roku w sprawie sprawozdań końcowych jakie kluby składały w tamtym roku czyli 

w tym roku, który teraz oceniamy działalność Wójta Gminy. Czy pani poddała kontroli, 

sprawdzała te sprawozdania finansowe innych klubów prócz Reńskiej Wsi i Większyc? 
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Skarbnik Gminy- R. Słociak: Sprawozdania są zawsze kontrolowane. Wszystkie są 

sprawdzane finansowo. 

Radny- J. Kołkiewicz: Z procedury wiem, wyglądało to w ten sposób, Ŝe na początku 

stycznia przynosiłem sprawozdanie, pani to przekazywała paniom z księgowości, które to 

sprawdzały. Były tam poprawki. Na wykazach faktur z dwóch okresów, były tam haczyki. 

Natomiast te sprawozdania, które poprosiłem o skserowanie, które składają inne kluby. Na 

tych sprawozdaniach nie ma śladu, Ŝe ktoś do nich zajrzał. Nie ma tam jakiegoś haczyka, 

ptaszka, Ŝe to zostało coś zliczone, policzone. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Te sprawozdania są kserowane, na tych kserach robią znaki 

i to sprawdzają, na oryginałach nie moŜemy nic zapisywać. Zawsze sprawdzamy pod 

względem merytorycznym pan Wójt, a pod względem finansowym pracownicy 

księgowości. 

Radny- J. Kołkiewicz: W tych sprawozdaniach na wykazach nie ma sum przy fakturach. 

Nie są one zsumowane. Na wykazie faktur nie ma zsumowanych faktur. Nie ma 

zsumowanej kwoty jaka została wydana. Druga sprawa, termin złoŜenia tych sprawozdań 

był 30 styczeń. Większość z nich została złoŜona 14 lutego czyli 14 dni po terminie. Ja się 

nie dziwie, Ŝe te sprawozdania nie były sprawdzane tak jak moje sprawozdanie, bo na moje 

sprawozdanie gmina poświęciła 1,5 miesiąca moŜe i więcej. W księgowości była 

oddelegowana osoba, która kontrolowała, nawet to czego nie musiała kontrolować. Skoro 

trzeba było jednego kontrolować to chyba nie wystarczyło czasu na kontrolę innych. Pani 

twierdzi, Ŝe sprawdzała pod względem finansowym. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Pod względem finansowym sprawdzały panie w 

księgowości. 

Radny- J. Kołkiewicz: Czy jakiś klub, który sprawdzaliście zwracał jakieś pieniądze? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Nie. 

Radny- J. Kołkiewicz: W jednym sprawozdaniu, które wg mnie nie powinno być 

przyjęte. To dotyczy sprawozdania ŁęŜec. Dotacja  była 6500, wydane było 6100. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Była zwracana z ŁęŜec. Prawda. Z ŁęŜec było zwracane w 

ostatnim dniu. 

Radny- J. Kołkiewicz: To sprawozdanie jest takie, ani sumy, jak się przegląda takie 

sprawozdanie, które w porównaniu z naszym sprawozdaniem to troszkę to inaczej 

wygląda.  

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Sprawozdania są bardzo dobrze zrobione, bo robi je pani 

księgowa, pani Marks. Na wszystkie rubryki, które powinny być wypełnione są 
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wypełnione, a zestawienie faktur juŜ jest dodatkową rzeczą, która jest, ale czy jest suma, 

czy nie, waŜne Ŝe się zgadza, wszystkie dane, Ŝe rachunki zgadzają się z zestawieniem, z 

ostatecznym rozrachunkiem. 

Radny- J. Kołkiewicz: Na takim sprawozdaniu powinno być napisane, Ŝe jest zwrot. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Czas na zwrot jest po złoŜeniu sprawozdania. Z danych 

księgowych wychodzi zwrot, więc oni muszą zwrócić. 

Radna- U. Marks: Podsumowanie faktur, które są w zasadzie tylko zestawione na końcu, 

podsumowanie jest wcześniej w sprawozdaniu, tam jest podsumowanie, i wynika ile 

dotacji zostało wykorzystanej w pierwszym półroczu, ile w drugim, jaki był procent. JeŜeli 

nie jest 100%  to wiadomo, Ŝe jest zwrot dotacji na podstawie umowy z Urzędem Gminy. 

Na podstawie umowy jest określone, Ŝe niewykorzystana dotacja zostaje zwrócona na 

rachunek urzędu. We wcześniejszym punkcie sprawozdania jest podsumowanie 

wszystkich wydatków. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Pani księgowa dobrze rozlicza. Te sprawozdania są dobrze 

zrobione. Musi być rozliczona dotacja i zaksięgowana. Musi być zrobiona kontrola 

finansowa, ale tu głównie chodzi o same wydatki, a merytorycznie sprawdza Wójt Domek. 

To jest zgodnie z ofertą, którą podajecie. 

Radny- J. Kołkiewicz: W tych sprawozdaniach jest rubryka dotycząca finansowania 

koszty pokryte ze środków własnych, środków z innych źródeł i opłat własnych adresatów. 

Nikt, oprócz klubu Śląsk Reńska Wieś, to znaczy jest przewaŜnie w klubach po 500 zł. Nie 

wiadomo kto te 500 zł dał. Nie ma wyszczególnienia czy ktokolwiek odprowadzał składki 

czy np. Większyce, które sprzedawały bilety, sprzedawały piwo czy wykazały te dochody. 

Z-ca Wójta- J. Domek: To nie jest ingerencja urzędu. To jest ingerencja zarządu, a przede 

wszystkim komisji rewizyjnej danego klubu. To czy składki były odprowadzane, czy za 

piwo, za które tam było sprzedawane od tego jest komisja rewizyjna tego klubu. 

Radny- J. Kołkiewicz: Wydaje mi się, Ŝe powinno być coś takiego jak ja robiłem. 

Wykazywałem te koszty pokryte z własnych środków 11.503 zł w tym wpłaty własne 

adresatów klubu- nasze składki. Jest wszystko wyszczególnione. KaŜdego, który dał jakieś 

pieniądze, transfer zawodnika, PZPN- odszkodowanie. śaden klub nie robi nic, Ŝadnych 

wykazów, wiadomo, Ŝe jakieś pieniądze dostają. U kaŜdego było 500 zł nie wiadomo skąd. 

W niektórych wypadkach jest 6500, a jak podliczę to wychodzi 6527 zł. Proszę jeszcze raz 

spojrzeć do tych sprawozdań. Tłumaczono mi, Ŝe wszystko musi być idealnie, krzyŜówka 

grać co do grosza, a nie jest tak jak powinno być. Proszę jeszcze raz spojrzeć do tych 

sprawozdań. 
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Jeszcze do pana Wicewójta. Przeglądałem protokół z przedostatniej sesji, na której nie 

byłem. Pan tam stwierdził, Ŝe w podziale ostatniej transzy nie było Ŝadnych pretensji, 

zapytań wszystko było wyjątkowo dobrze. Ja nie byłem na ostatnim posiedzeniu ale nie 

było tak dobrze jak się panu wydaje. Mam pytanie, w tej ostatniej transzy, dlaczego 

Większyce dostały 31.000 więcej niŜ Reńska Wieś, skoro mają 3 kluby w tym jeden w A 

klasie czyli taj jak my i dwa takie mniejsze młodzieŜowe, które grają tylko po 6 osób. 

Natomiast Reńska Wieś ma 4 zespoły, a tych pieniędzy jest mniej. Jak to pan wydzielił, 

wyliczył w tym roku? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Komisja została powołana zarządzeniem przez Wójta Gminy. 

Analiza szczegółowa została przeprowadzona odnośnie wydatków, kosztów w 

poszczególnych klasach. To nie jest tak, Ŝe moja osoba, wskazała Ŝe ma być tutaj 30, tutaj 

15, to jest decyzja kolegialna komisji, która została przedstawiona Wójtowi Gminy i Wójt 

te kwoty zaakceptował. Wiadomo, Ŝe Większyce w swojej ofercie ujęły taki zapis, awans 

do klasy okręgowej, co się stało w niedzielę. Większyce równieŜ załoŜyło, Ŝe zakłada od 

nowego roku rozgrywkowego druŜynę juniorów. W związku z tym Ŝeby nie było takiej 

sytuacji, Ŝe brakuje na tych juniorów te parę złotych, te 1500 zł, zostało do tego 

dołoŜonych z tego tytułu jest róŜnica między Reńską Wsią a Większycami. 

Radny- J. Kołkiewicz: Zawsze pan tłumaczył, Ŝe bierze się pod uwagę stan obecny, który 

jest na początek składania oferty. A pan wziął, to Ŝe moŜe być. Tego nigdy nie brał pan 

pod uwagę, bynajmniej jak myśmy awansowali, załoŜyli druŜynę juniorów, awansowali z 

B klasy do A klasy. W stosunku do naszych druŜyn, zespołu takich rzeczy nie brał pan pod 

uwagę. Nic się nie zmieniło. Wszystko idzie jak do tej pory. 

Pytanie do pani skarbnik dotyczące punktu rehabilitacyjnego w Reńskiej Wsi. Wójt 

informował, jak ten punktu powstał był to nowy przedsiębiorca tłumaczył, Ŝe podatki będą 

mniejsze. Czy on ma tam ulgi? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tylko rok. To nie była ulga on miał obniŜoną stawkę czynszu 

przez rok i jeden miesiąc. Od lutego ma inną stawkę czynszu. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zamknął dyskusję po czym przeszedł do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 5 

a) Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos: 

- Skarbnik Gminy Reńska Wieś- R. Słociak, która odczytała uchwałę nr 137/2012 z dn. 17 

kwietnia 2012 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w 

sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Reńska Wieś za 2011 r. 
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- Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej- U. Marks, która odczytała uchwałę nr 276/2012 z 

dn. 1 czerwca 2012 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu nt. 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 2011 r.; 

b) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks odczytała: 

- opinię Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu finansowym za rok 2011 Gminy Reńska 

Wieś, 

- opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za rok 2011. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel:  Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za 

2011 rok zostało przedłoŜone radnym. Na wspólnym posiedzeniu komisji było ono 

analizowane. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję w temacie. 

Radny- J. Ludwig: Czytając sprawozdanie mamy porównanie procent wykonania w 

stosunku do roku ubiegłego, procent w stosunku do planu. Myślę, Ŝe dla praktyka jest to 

bardzo mało istotne czy wykonanie jest 30%, czy 99,9 albo 100% dlatego, Ŝe są określone 

realia, warunki jeŜeli w tym roku nie było wykonawcy, nie zrobiliśmy zadania, to jest 

normalne, Ŝe pieniądze zostają i w przyszłym roku moŜna to zrobić. KaŜdy kto dysponuje 

własnym budŜetem wie, Ŝe wszystkiego na rok naprzód z dokładnością do 100% nie da się 

zaplanować. JeŜeli mamy sytuację taką, Ŝe wszystko jest wykonane po 100% to znaczy, Ŝe 

to do końca nie jest tak jak ma być. Ale nie to jest najistotniejsze. Ja myślę, Ŝe 

najistotniejsze jest to, ile z tych pieniędzy, które budŜet posiada przeznaczone jest na 

inwestycje. Te dane dobrze świadczą, bo w perspektywie kilku kilkunastu lat, mamy w 

granicach 25% budŜetu przeznaczone na inwestycje to znaczy, Ŝe gospodarka generalnie 

prowadzona jest właściwie. Moja ocena wykonania budŜetu za 2011 rok jest oceną 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Jaka jest skala umorzeń podatkowych? 

Wójt- M. Wojciechowski: Generalnie zdecydowana większość umorzeń podatkowych 

dotyczy osób, które miały kiedyś gospodarstwa rolne i albo przekazały je spadkobiercy i 

ten nie prowadzi działalności rolniczej, albo przeszły na emeryturę i gospodarstwo nie 

funkcjonuje a pozostały duŜe zabudowania gospodarcze. W tych przypadkach zawsze 

umarzamy jedną ratę, czasami dwie, w bardzo rzadkich przypadkach trzy raty, ale to 

musza być bardzo trudne sytuacje losowe. Wszystkie umorzenia są na wniosek. TeŜ proszę 

pamiętać, Ŝe nie ma ulg w podatku. Dzisiaj jedynie moŜna umorzyć zaległość. Samych 

umorzeń nie jest duŜo. 



 9 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel w związku z brakiem pytań przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6  

Projekt  Uchwały Nr XXI/132/12 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

za 2011 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Ad. 7 Projekt Uchwały Nr XXI/133/12 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Reńska Wieś za 2011 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Zostały odczytane wszystkie opinie z RIO, 

Komisji Rewizyjnej, mam jeszcze uchwałę Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał uchwałę Nr 2/2012 Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 17 maja 2012 r. w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Reńska Wieś z wykonania budŜetu gminy za rok 2011.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały Nr XXI/133/12  w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Reńska Wieś za 2011 rok, po czym 

zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu 

radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). Radny- J. Kołkiewicz 

głosował przeciw. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Chciałem złoŜyć panu Wójtowi gratulacje i 

podziękowania. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dziękuję za udzielenie absolutorium. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził przerwę w obradach sesji do godz. 1525. 

Ad. 8 Głosowanie nad projektami uchwał. 

Uchwała Nr XXI/134/12 w sprawie zmiany w budŜecie gminy na rok 2012.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

w komentarzu Wójt- M. Wojciechowski:  Chciałem przybliŜyć te zmiany. Będę omawiał 

po kolei zadania. Budowa przyłącza wody ul. Długa w Większycach. Generalnie jeŜeli 

ktoś chce się wprowadzać, to nie było takiego przypadku, ja sobie nie wyobraŜam Ŝeby 

mieszkaniec się wprowadzał do budynku a nie miał wody. Nie musi jeszcze mieć 

kanalizacji ściekowej, ale na czas wprowadzenia się jego do budynku to my wodę mu 

zapewniamy. Tam jest taka sytuacja, są państwo, którzy chcą w tym roku się wprowadzić. 
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Wykonali dokumentację sami na budowę tego przyłącza wody, natomiast wykonanie tej 

głównej rury jest to obowiązek Gminy więc to wykonamy. Szacujemy Ŝe będzie to 

kosztowało około 20.000 zł, być moŜe trochę mniej. Zakończyć trzeba zawsze hydrantem. 

Ten hydrant stanowi główny wydatek, jest to ok 7, 6 tysięcy złotych. 

Budowa chodnika w miejscowości Komorno. Przypomnę, Ŝe mieliśmy na to zadanie 

200.000 zł, mówiłem, Ŝe wystarczy na pewno. Natomiast zakres zadania uległ 

zwiększeniu. Mówiąc o 200.000 zł  mówiłem o chodniku od wyjazdu ze szkoły, tego przy 

sali gimnastycznej do ulicy Głównej, ale zakres w tej chwili został zwiększony o całą 

szkołę i z przejściem z kanalizacją deszczową. Wykonana będzie nowa kanalizacja 

deszczowa od wejścia głównego szkoły łącznie z nową nawierzchnia chodnika aŜ do ul. 

Głównej. Stąd ten zakres zwiększył się prawie o 50%. NajniŜsza oferta przetargowa była 

na 226.000. Trzeba te 20.000 zł dołoŜyć, Ŝeby moŜna było podpisać umowę, plus inspektor 

nadzoru 7.000 zł. 

Przebudowa drogi gminnej ul. Głogowska w Większycach. Mówiłem wcześniej o tym. 

Obok stacji benzynowej jest ulica w prawo, teŜ jest to ul. Głogowska. Ona jest 

zaasfaltowana do momentu gdzie jest przepompownia wody. Budujemy w tej chwili ul. 

Miodową, będzie budowana z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych do skrzyŜowania w 

polu i zostaje taki odcinek około 100 metrów, który kiedyś mówiłem na początku roku, Ŝe 

to trzeba będzie wykonać z budŜetu Gminy, Ŝeby mieć połączenie bo inaczej będzie tak, Ŝe 

z jednej strony jest kawałek drogi asfaltowej z drugiej asfaltowej, a w środku 100 m drogi 

polnej. 38.000 zł to jest wartość kosztorysowa pewnie po zapytaniach o cenę będziemy 

mieli trochę mniej. 

Budowa odcinka kanalizacji sanitarnej, sieci wodociągowej w Reńskiej Wsi dotyczy to 

osiedla Kamienna-Ogrodowa, jest tam wyznaczona nowa droga. W tym zakresie się mieści 

przebudowa zlewni wody, pozwolenie wodnoprawne, sieć wodociągowa i kanalizacyjna. 

Myślę, Ŝe 40.000 zł powinno wystarczyć, na tę dokumentację. Tam juŜ jedni państwo 

budują się, TeŜ oczekują kiedy będę mieli wodę. Wprowadzać chcą się na wiosnę. 

Obiecałem, Ŝe woda na pewno będzie, obiecuję to kaŜdemu i robimy wszystko Ŝeby tak 

było. 

Budowa stadionu sportowego z infrastrukturą w Reńskiej Wsi. Mówiliśmy o tym placu 

głównym parkingu i tamtym z przodu między parkingiem, który jest przy drodze, a 

ogrodzeniem Orlika. Zagospodarowanie tego 4 metrowego pasa, 2 m chodnika i 2 m pasa 

zieleni. NajniŜsza oferta jest po przetargu na 96.000 zł złoŜona. Starczyłoby te 100.000 zł, 

które jest w budŜecie. Natomiast wszystko wskazuje na to, Ŝe ta oferta jest nieprawidłowa. 
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Zadamy jeszcze parę pytań temu kto złoŜył ofertę, Ŝeby sprawę wyjaśnić. Jest duŜe 

prawdopodobieństwo, Ŝe ta oferta będzie uniewaŜniona w związku z tym następna jest za 

wyŜszą kwotę, dlatego proponuję dopisać te pieniądze Ŝeby ewentualnie moŜna było 

podpisać umowę. JeŜeli okaŜe się, Ŝe ta oferta jest dobra pieniądze zostaną, będą 

niewykorzystane. Według tej wiedzy, którą mamy w tej chwili bym się skłaniał do tego, Ŝe 

ta oferta będzie uniewaŜniona. 

Radny- W. Krybus: Panie Wójcie jest tak, Ŝe do któregoś września wszyscy mogą 

składać propozycje inwestycji na rok następny, jak tego nie zrobią to ich wola albo wina. 

Jak tego nie zrobią to potem Pan to robi, a jak zrobią, to Pan ma obowiązek uwzględniać te 

propozycje w projekcie budŜetu na rok przyszły, najczęściej tego nie robią albo w 

znikomym zakresie. Pan wtedy przedkłada inwestycje na rok kolejny, wtedy głosujemy 

nad takim albo innym budŜetem, m.in. nad zadaniami inwestycyjnymi. Tu mamy przykład 

takiego zadania ul. Głogowska, nowego zadania wprowadzonego w trakcie roku. Takie 

rzeczy się częściej zdarzają. Ja uwaŜam, Ŝe zbyt często. My poprostu zostajemy postawieni 

przed faktem dokonanym. Dostajemy zwykłą korektę budŜetu z nowym zadaniem JeŜeli 

będziemy przeciw to tak jakbyśmy byli przeciw korekcie budŜetu, choćby tam zmieniano 

700, 800 zł, bo tam jest takie zadanie. Ja myślę, Ŝe gdyby radni mieli do wyboru czy np. 

zadanie typu ul. Głogowska w Większycach, gdzie nie ma ani jednego domu, albo ul. 

Miodowa gdzie jest jeden nowy dom. Budujemy ją nową w szczerym polu, a w 

Długomiłowicach ul. Parkowa od iluś tam lat i nic się nie dzieje. Nie wiem czy radni by 

nie powiedzieli dać ile kosztuje ulica Parkowa, a w drugiej kolejności ta Miodowa czy 

Głogowska w Większycach. Tylko my nigdy tego wyboru nie mamy. Przed faktem 

dokonanym jesteśmy postawiani. Korekta budŜetu razem z takim zadaniem. Tak co druga, 

co trzecia sesja nowe zadanie się wprowadza. Myślę, Ŝe to nie jest w porządku. 

Wójt- M. Wojciechowski:  O tym, Ŝe to połączenie będziemy wykonywali ja mówiłem juŜ 

w zeszłym roku, jak myśmy budŜet uchwalali. 

Radny- W. Krybus:  Myśmy zmieniali status drogi. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W tym przypadku nie.  

Radny- W. Krybus: To było głosowanie na początku roku. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To nie o tą drogę chodzi. Ta droga jest transportu rolnego. Jest 

dojazdowa do gruntów rolnych i na to było dofinansowanie i tłumaczyłem, przynajmniej 3 

razy na sesjach mówiłem, Ŝe ta droga do skrzyŜowania będzie wykonywana z dotacji jako 

droga dojazdowa do gruntów rolnych, a ten kawałek drogi gminnej będziemy musieli 

wykonać w trakcie budowy jako zadanie gminne. 
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Radny- W. Krybus: Panie Wójcie, ja nie wiem czy radni nawet wiedzą o jaki kawałek 

drogi chodzi, powiedzmy, Ŝe większość radnych wie. Ale myślę, Ŝe większość radnych wie 

co to jest ul. Parkowa w Długomiłowicach i jakie ona ma strategiczne znaczenie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  I ja oczekuję od państwa pomocy w rozwiązaniu problemu. I 

nikt mi nie umie pomóc, tylko wszyscy mówicie, Ŝe ja nie umiem załatwić. Spróbujcie 

załatwić, spróbujcie mi pomóc. 

Radny- W. Krybus: Niech to będzie inny jakiś przykład. Ul. Tarnowska. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Proszę państwa z Tranowską w Długomiłowicach to się 

dopiero dowiecie jaki problem będzie. Jak cokolwiek tam ruszymy, co powie Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych. Cała woda będzie spływała na ulicę krajową. Zobaczycie jakie 

warunki postawi Generalna Dyrekcja. 

Radny- W. Krybus: A jakie warunki Generalna Dyrekcja postawiła przy ul. Miodowej, 

gdzie teŜ jest wylot na drogę krajową? Albo Głogowska, teŜ jest wyjazd na drogę krajową. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na ul. Głogowskiej spad jest w drugą stronę. Tu zostało jako 

droga dojazdowa do gruntów rolnych. NaleŜy rozróŜnić pewne rzeczy. 

Radny- W. Krybus: Ja juŜ wtedy jak głosowaliśmy nad tymi drogami wstrzymałem się. 

Wtedy, powiedziałem, dla mnie droga rolna jest wtedy jeŜeli widać Ŝe jest uŜywana, a ona 

jest zarośnięta mało uŜywana przez rolników. JuŜ następna droga bliŜej torów ta jest 

uŜywana przez rolników. Po prostu jest to teren do zainwestowania. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Próbujemy znaleźć pieniądze na to. Dalibyście Państwo 

pieniądze na tą drogę gdyby trzeba było dać pieniądze z własnego budŜetu w 100%? 

Radny- W. Krybus: Gdyby była propozycja 500.000 zł na tą drogę ul. Miodową albo 

500.000 zł na dalej prowadzić kanalizację w kierunku Mechnicy albo Kamionki, choć 

wpierw musi być Komorno i Poborszów. Ja nie wiem jaki byłby wynik głosowania. Czy 

radni byliby bardziej skłonni kanalizować, czy ładować w drogi, tam gdzie jest nadzieja, Ŝe 

na końcu tej drogi  rzeczywiście na drogę transportu rolnego 

Wójt- M. Wojciechowski:  Gdyby to było tak jak Pan mówi, 500.000 zł, to ja teŜ nie 

byłbym za tym, Ŝeby budować za 500.000 zł drogę przy, której na razie buduje się jeden 

dom, a dwa mają pozwolenie na budowę. Ale na to jest dofinansowanie. 

Radny- J. Kołkiewicz: Wójt mówił o chodniku. Najpierw miało to być za 100.000 zł, 

teraz 200.000 zł. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jak było 100.000 zł w budŜecie od razu mówiłem ,Ŝe to nie 

wystarczy. 
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Radny- J. Kołkiewicz: Jest to taka szybka, pilna inwestycja, którą właściwie zrobiono po 

to, Ŝeby ten obiekt, który tam powstał miał lepszy wygląd. Chyba tylko po to, bo ani tam 

nie jest dzieci duŜo w szkole, nie jest to ze względu na bezpieczeństwo. Pan Wójt 

właścicielowi obiecał, Ŝe chodnik będzie zrobiony, i chodnik się robi, a inne rzeczy moŜe 

bardziej potrzebne jakoś się nie robi. To mi się po prostu nie podoba. 

Wójt- M. Wojciechowski: Taki zarzut moŜna postawić zawsze, Ŝe inne rzeczy są bardziej 

potrzebne. W kaŜdym jednym przypadku moŜna tak powiedzieć. To jest druga po 

Długomiłowicach, pod względem wielkości szkoła. 

Radna- U. Marks: Twierdze, Ŝe zrobienie chodnika na drodze tam gdzie go nie ma na 

pewno w takim wypadku jest potrzebne ze względu na bezpieczeństwo. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Czy na ul. śabiej w Reńskiej Wsi jest zagroŜenie? Nie ma 

Ŝadnego zagroŜenia. Robimy nową drogę. Zawsze tego typu zarzuty moŜna stawiać. A 

największy zarzut byłby wtedy gdyby nic się nie robiło. 

Radny- W. Krybus: Panie Wójcie widział Pan przed chwilą wynik głosowania w sprawie 

absolutorium. Prawie wszyscy radni byli za, to znaczy, Ŝe w ten sposób się gospodaruje 

finansami budŜetowymi, ale nie wiem, czy gdyby radni mieli do wyboru robić drogę, czy 

ciągnąć kanalizację, jaki byłby wynik głosowania. Nie wiem. Tylko, Ŝe my nie mamy 

takiego wyboru.  

Wójt- M. Wojciechowski: Tego typu wybór, głosowanie odbywa się na jesieni. Natomiast 

czy widzicie Ŝeby w czasie roku kalendarzowego zdarzyły się propozycje zmian na 

500.000, na 1.000.000? Nie. To są najczęściej drobne zmiany, które wynikają z sytuacji, 

która powstaje w trakcie roku. 

Radny- W. Krybus: Panie Wójcie, opracowanie dokumentacji niby tylko 40.000 zł. Ma 

Pan rację. Ale to juŜ warunkuje następne zadanie w przyszłym roku. Co Pan wtedy powie 

zaczynamy nowe zadnie od zera, gdzie nie ma projektu, czy robimy to na, które mamy 

pozwolenie? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jak Pan zapewni wodę tym ludziom, którzy się tam dzisiaj 

budują i mówią, Ŝe na przyszły rok będą się wprowadzali. Jak im Pan zapewni te media? 

Radny- W. Krybus: Mamy przykład byłej tuczarni na Dębowej. Te domki tam, teŜ są bez 

wody. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie chcieli po powodzi. W 1997 roku po powodzi, nie chcieli 

wodociągu. Oni chodzili do mnie po powodzi w 2010 roku, Ŝe chcą wodę, Ŝeby 

zaprojektować wodociąg. Myśmy zrobili potrzebną dokumentację, odbyło się następne 

spotkanie juŜ nie są zainteresowani. Bo jak mówiłem, Ŝe przyłącza mają sobie sami 
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wykonać bo taki jest przepis, Ŝe gmina robi główną sieć, a przyłącza wykonują odbiorcy, 

juŜ nie chcą bo mają własną studnie i ona na razie jest dobra. Więc rozmawiam na razie z 

firmą, która zdecyduje się na przyłącze, a oni dalej zostaną bez wody. Tam gdzie jest taka 

potrzeba, tak to jest, Ŝe musimy wykonać. Proszę się spodziewać, jak zatwierdzimy plany 

zagospodarowania przestrzennego takich sytuacji będzie więcej. Będzie tak, Ŝe będą 

wyznaczone działki, kupi pan działkę np piątą od ulicy i gmina będzie miała obowiązek 

dostarczenia wody, a ja nie wiem kiedy kupi tą działkę. On ją kupi w styczniu a w grudniu 

będzie chciał się wprowadzić i on wodę ma obowiązek mieć. I będziemy musieli robić 

tego typu zmiany, Ŝeby jemu to zapewnić. MoŜe być tak, Ŝe w przypadku działek 

oddalonych, powiemy mu, Ŝe wodę zrobimy mu za 2 lata a drogę za 5 lat.  

Radna- V. Nabrdalik: Myślę, Ŝe ta sytuacja jest spowodowana tylko tym, Ŝe mamy 

dofinansowanie, bo gdyby tego nie był to byłaby zrobiona ulica, gdzie mieszka Pani radna 

Rak, bo tam jest więcej mieszkańców. A tu chyba tylko dlatego, bo brakuje te 100 m, Ŝeby 

to juŜ nie zostało jako kawałek pola. 

Wójt- M. Wojciechowski: TeŜ to nie jest zaskoczenie. Mówiłem o tym, Ŝe zadanie będzie 

wprowadzane do budŜetu. 

Radna- G. Kasperska:  Dobrze by było, Ŝeby Pan radny i nie tylko on pojechał do 

Komorna i zobaczył jak to wygląda, a zwłaszcza w takim momencie jak ta młodzieŜ 

wychodzi z autobusu. Tam droga jest wąska, zaraz jest rów, ten rów osiada, więc to co Pan 

Wójt chce zrobić kanalizację, chodnik to jest naprawdę konieczność. śe tam nikomu 

jeszcze się nic nie stało to ja się bardzo dziwie i to zadanie z tego wynika. Miał być 

chodnik, ale okazało się, Ŝe tam jest głęboki rów, wysiadając z autobusu ktoś tam moŜe 

wpaść.  

Sołtys Sołectwa Radziejów- R. Pielot: Tam nie tylko idą pieszo ci uczniowie, ale ile 

samochodów przejeŜdŜa na parking. 

Radny- W. Krybus:  To jest pół godziny rano, pół godziny popołudniu. W 

Długomiłowicach jest tak 24 godziny, a rowy są jeszcze głębsze. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zamknął dyskusję po czym odczytał projekt 

uchwały i zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W 

głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”).  Radny- J. 

Kołkiewicz wstrzymał się od głosu, Radny- W. Krybus głosował przeciw. 

Uchwała Nr XXI/135/12 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Reńska Wieś. 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (15 głosów „za”).  

UCHWAŁA NR XXI/136/12 w sprawie zniŜek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w 

szkołach oraz przedszkolu Gminy Reńska Wieś. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały. 

w komentarzu Z-ca Wójta- J. Domek: To jest dostosowanie sytuacji od 1 września. W 

związku z tym, Ŝe od 1 września mamy Zespół Szkół w Komornie. W tym pierwszym 

punkcie do 6 oddziałów tu teŜ zmiana jest, bo Szkoła w Reńskiej Wsi ma mniej oddziałów 

od września 6, bo 3 będą w przedszkolu, 3 w szkole. Nie ma klas 4, 5, 6. Druga pozycja 

dotyczy Pokrzywnicy oraz Większyc to się nie zmienia. Trzecia pozycja- 9 i więcej to 

dotyczy szkoły w Komornie i Długomiłowicach- 5 godzin. Tak jest obecnie w 

Długomiłowicach, ale Ŝeby uregulować ten stan, Ŝeby był jednakowy, robimy taki zapis. 

Wicedyrektor od 9 do 12 oddziałów- 8 godzin. 13 oddziałów i więcej obecnie jest w 

Długomiłowicach wicedyrektor obecnie jest 8 godzin. Obserwuję prace dyrektorów. Pracy 

przybywa, weszło wiele nowych rozporządzeń, do tej pory wicedyrektor miał 8 godzin, w 

zasadzie więcej wykonywała pracy niŜ dyrektor, a miała więcej obowiązku bycia na 

lekcjach. Tu regulujemy te sprawy po 5 godzin dyrektor i wicedyrektor. Trzecia pozycja 

dotyczy przedszkola w Mechnicy. Sądzę, Ŝe sytuacja z mojej strony jest dobrze rozeznana 

i proponowałbym przyjąć tą wersję, która tutaj została przedstawiona. 

Radny- W. Krybus: W stosunku do starej uchwały z 2009 roku jakie były wielkości w 

stosunku do tych stanowisk, które były? Czy prowadzi to w stronę bardziej korzystną dla 

nauczyciela, czy mniej? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Tu jest zmiana jeŜeli chodzi o dyrektora, wicedyrektor w 

Długomiłowicach, ma jeszcze do końca sierpnia 8 godzin, a będzie mieć od września 5 

godzin, obowiązkowych zajęć. 3 godziny zmniejszamy. To wynika z wielu nowych zadań, 

przybywa nowych rozporządzeń. 

Radny- W. Krybus: To teŜ dotyczy juŜ Komorna. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Tak. JeŜeli chodzi o Komorno zapowiedziałem teŜ, Ŝe na dzień 

dzisiejszy nie ma zamiaru od 1 września utworzenia stanowiska wicedyrektora. Sytuację 

mamy dobrze rozeznaną. Nie wiemy jaki będzie nabór. Tego nikt dzisiaj nie wie. JeŜeli 

sytuacja się zmieni to w pewnym momencie dyrektor zaproponuje razem z organem 

prowadzącym stanowisko wicedyrektora. Nie ma tam kierownika warsztatów. Praktycznie 
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jedna osoba wykonuje całą pracę, to jest bardzo duŜo. Tam jest w tej chwili 9 oddziałów, 

to jest sporo roboty. Zobaczymy co się będzie działo po naborze. 

Radny- B. Dembończyk: Czy obecnie jest sprecyzowane, ile najmniej godzin moŜe mieć 

dyrektor? Czy moŜna zwolnić go w ogóle z prowadzenia zajęć? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Nie ma, organ prowadzący ustala tą liczbę zniŜki godzin. Są 

przypadki, Ŝe zwalnia się w ogóle. To jest róŜnie w zaleŜności od wielkości, typu szkoły. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak zarządziła głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (15 głosów „za”).  

UCHWAŁA NR XXI/137/12 w sprawie przyj ęcia do realizacji projektu 

Mi ędzynarodowy Festiwal MaŜoretek.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały. 

w komentarzu Z-ca Wójta- J. Domek: JeŜeli chodzi o ten projekt to był taki ukłon w 

stosunku do grup maŜoretkowych. W tym roku jest 10-lecie maŜoretek na terenie Gminy 

Reńska Wieś. Skorzystaliśmy z takiej sytuacji, Ŝe moŜna było złoŜyć wniosek w 

Euroregionie Pradziad. Wiele działań promocyjnych od wielu lat Gmina Reńska Wieś nie 

wydaje środków na promocje finansowane jest z projektów. Wszystkie działania będą 

finansowane z pieniędzy dotacyjnych. 

Radna- V. Nabrdalik: Gmina nie ponosi Ŝadnych kosztów. 

Z-ca Wójta- J. Domek: W tym projekcie jest dofinansowania 5%, czyli na 29.283 euro 

jest 5% wkładu własnego. W kaŜdym projekcie tzw. „pradziadowskim” tak jest. Festiwal 

odbędzie się od 30.06 do 01.07. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (15 głosów „za”).  

UCHWAŁA NR XXI/138/12 w sprawie przyj ęcia do realizacji projektu pod nazwą 

Spotkanie MłodzieŜy Gmin Partnerskich Programu Europa dla Obywateli, Działanie 

1, Poddziałanie 1.1.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer odczytał projekt uchwały. 

w komentarzu Z-ca Wójta- J. Domek: Projekt jest 100% płatny przez Brukselę. Nie ma 

wkładu własnego. Mamy juŜ program opracowany na przyjęcie gości. Oprócz zwiedzania 

Gminy, Opole, Urząd Marszałkowski, spotkania z notablami, Kraków, Bierkowice, 

spotkania w szkołach. Jest od 01 do 8 lipca.  

Radna- D. Rak: Jaka jest wartość projektu? 
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Z-ca Wójta- J. Domek: Wartość projektu 25.000 euro. 

Radna- S. Geller: Czy to jest coś podobnego jak w ramach wymiany szkolnej? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Humenius to jest coś innego. Projekt się nazywa Spotkanie 

młodzieŜy, mieszkańców gmin partnerskich, Europa dla obywateli. Gminy, które mają 

podpisane partnerstwa korzystają z tych działań. Dwie gminy na Opolszczyźnie otrzymały 

dofinansowanie, tj. Głogówek i Reńska Wieś. W Polsce na 164 wnioski 13 miejscowości 

otrzymało dofinansowanie, w tym tylko 2 gminy wiejskie.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (15 głosów „za”).  

Ad. 9 Protokoły sesji Rady Gminy Reńska Wieś Nr XIX/12 z dnia 28.03.2012 r. oraz Nr 

XX/12 z dnia 26.04.2012r. w drodze zarządzonego głosowania został przyjęty przez 

radnych (14 głosów „za”). Radny- M. Polanik wstrzymał się od głosu. 

Ad. 10 Zapytania i interpelacje. 

Wójt- M. Wojciechowski:  SkarŜył się mieszkaniec, Ŝe na Dębowej jeździ duŜo 

samochodów. Jest prawdą, Ŝe w miesiącu maju i czerwcu koło Reńska Wieś- Kofama 

organizuje 5 róŜnych zawodów. Te które odbywają się w tej chwili to są tygodniowe 

Mistrzostwa Polski Karpiarzy, a najkrótsze to były 3-dniowe. Oczywiście, z kaŜdych tych 

zawodów koło ma jakieś pieniądze, które ma na zarybianie. Jest to równieŜ promocja dla 

Gminy, bo na mistrzostwa przyjeŜdŜają ludzie z całej Polski, a równieŜ i z zagranicy. Ci 

ludzie przyjeŜdŜają samochodami. Za kaŜdym razem koło zwraca się do mnie o 

jednorazową zgodę na wjazd samochodami na ścieŜkę. JeŜeli ktoś koczuje na swoim 

stanowisku 5 dni, 4 dni, 3 dni i tam ma sprzęt, wyŜywienie, ubrania, dostaje zgodę na 

jednorazowy wjazd na swoje miejsce, tam stoi i potem wyjeŜdŜa. W tym czasie jak są 

zawody po wale jeŜdŜą sędziowie 3 razy dziennie, muszą te ryby waŜyć, mierzyć, jeździ 

kuchnia, która zaopatruje na zamówienie wyŜywienie. Oni wiedzą jak mają jeździć, tak w 

zasadzie, Ŝe te zgody wydawałem wielokrotnie ścieŜka nie jest zniszczona. Jak te zawody 

odbywają się w kwietniu, we wrześniu to tak nie koliduje z tymi spacerującymi. W tej 

chwili jest tam jakaś kolizja, ale to teŜ trzeba rozumieć. 

Chciałbym się odnieść do wniosku Pokrzywnicy na temat okręgów wyborczych. Proszę 

Państwa to nie jest wniosek Państwo napisali w zasadzie protest. Przedmiotem 

rozpatrywania moŜe być wniosek taki jak złoŜyły Większyce, a więc wniosek kompletny, 

pokazujący gdzie, jaka ulica naleŜy. Rozmawiałem z Komisarzem Wyborczym w Opolu. 

MoŜna przynieść do zaopiniowania więcej niŜ jedną propozycje, ale to musi być 
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propozycja konkretna. To nie moŜe być napisane na zasadzie takiej, Ŝe my się nie 

zgadzamy z tym co ktoś proponuje. My się moŜemy z tym nie zgadzać, ale w ślad za tym 

musi być nasza propozycja jak my to proponujemy rozwiązać. Ja będę ustalał jutro z 

Komisarzem Wyborczym, jeŜeli taka dzisiaj będzie zgoda rady, Ŝeby zawieść do niego do 

zaopiniowania więcej niŜ jedną propozycję podziału Gminy na okręgi wyborcze, on 

przyjmie takie propozycje, ale to muszą być konkretne propozycje. Na razie są dwie, jedna 

zaproponowana przeze mnie, druga złoŜona przez Większyce. JeŜeli będzie trzecia, wezmę 

trzy. JeŜeli Komisarz uzna, bo moŜe uznać, Ŝe wszystkie są poprawne, jak będę spełniały 

warunki prawne, to wtedy radni będą głosowali, która im najbardziej odpowiada. JeŜeli 

Komisarz powie, Ŝe ta jest niedobra, ta jest dobra albo ta jest dobra ale lepsza, albo ta 

dobra, ale gorsza to teŜ opinię państwo uzyskacie i teŜ będziecie głosować. 

Odnośnie planów prosiłbym przewodniczącego Komisji Ŝeby zwołał posiedzenie, zaprosił 

sołtysów tych miejscowości objętymi planami. Na tym spotkaniu od razu ustalilibyśmy, 

jeŜeli będzie taka potrzeba, a myślę, Ŝe będzie, Ŝeby się spotkać w tych konkretnych 

miejscowościach, albo przynajmniej ogłosić, Ŝe o konkretnej godzinie dla tej miejscowości 

tutaj odbywa się dyskusja. 

Radny- W. Krybus: Ale to nie jest jeszcze publiczne wyłoŜenie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie. To jest przed publicznym wyłoŜeniem. 

Ustalono posiedzenie Komisji Finansowo- Gospodarczej z udziałem sołtysów w sprawie 

projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jest na ukończeniu dokumentacja na wymianę rur azbestowych 

w Długomiłowicach. Myślę, Ŝe w ciągu tygodnia zostanie to złoŜone w starostwie w ciągu 

miesiąca będziemy mieli zgodę na wymianę. Są dwie moŜliwości, inwestycję tę wykona 

Zakład Usług Komunalnych w Baborowie, ale spłacona będzie w cenie wody. ZUK 

składając wniosek o zmianę stawki, a taki wniosek do 15 lipca będzie pewnie złoŜony, 

musi do tego opracować plan inwestycyjny, i dlatego jest pytanie, czy ZUK ma ująć to 

zadanie w swoim planie inwestycyjnym i wkalkulować je w cenę taryfy, tak Ŝeby jemu się 

to w dwóch czy trzech latach spłaciło, czy to zadanie będzie wykonywane na raty z 

budŜetu Gminy? To musimy sobie rozstrzygnąć. 

Radny- J. Majnusz: Na jaką kwotę jest inwestycja? 

Wójt- M. Wojciechowski:  To jest dość duŜa inwestycja. 

Radny- W. Krybus: Mówiąc o ratach, ma pana na myśli odcinkami fizycznie czy 

finansowo? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Odcinkami fizycznie. 
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Radny- B. Dembończyk: Zakład Usług Komunalnych z Baborowa nie ma Ŝadnego zysku 

na wodzie. Czy to my wszystko musimy płacić? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Przedkłada sprawozdania co roku. 

Radny- B. Dembończyk: Ja tam widzę, Ŝe mają ciągle braki, starty. Nie rozumiem jak 

ciągle moŜna na stratach funkcjonować. Z czego dopłacają? Powinniśmy w to 

zaingerować. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie mają ciągle strat. 

Radny- B. Dembończyk: To z czegoś mogą zainwestować. PrzecieŜ jakiś zysk zostaje nie 

mogą nic zainwestować? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie ma zysku. Jak Pan przeglądnie sprawozdanie to nie ma 

zysku. TeŜ nie moŜna powiedzieć, Ŝe mamy stawki wody wysokie. Gdybyśmy mieli 3,5 zł 

i firma mówiła, Ŝe nie ma zysków, to bym sam w to nie wierzył. Ale takich stawek nie 

mamy. W kaŜdym razie to jest decyzja strategiczna. 

Radny- W. Krybus: Na jakich ulicach? Czy trzeba wymieniać cały wodociąg? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na ul. Długa, Stara,  praktycznie cały wodociąg azbestowy. 

Radny- W. Krybus: JeŜeli się okaŜe, Ŝe my będziemy robić, to zrobimy w jednym roku 

pół ul. Długiej, a w przyszłym znów pół ul. Długiej, a za 3 lata ul. Stara to ta ulica 

praktycznie nie będzie przejezdna przez 3 lata. 

Wójt- M. Wojciechowski: JeŜeli będzie to robił ZUK i będzie to wliczone w cenie wody 

to będzie zrobione w jednym roku, a będzie spłacane kilka lat. To będzie na raty, ale 

całymi ulicami. 

Randy- W. Krybus: Robiliśmy kanalizację na ul. śabiej była zaasfaltowana pod tematem 

regeneracji zrobiono ją generalnie. JeŜeli my ten wodociąg w Długomiłowicach będziemy 

robili na raty, to powie Pan, Ŝebyśmy czekali z nawierzchnią dróg. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Drogi będą rozkopane, bo drogi są wąskie, więc proszę się nie 

spodziewać, Ŝe będzie w tym roku zrobiona wymiana wodociągu i za dwa miesiące nowa 

nawierzchnia. Przynajmniej odczekamy rok Ŝeby to osiadło. 

Radny- W. Krybus: Tak jak na śabiej, ale jeŜeli to będzie inwestycja przez 4 lata to 

dopiero w szóstym roku będziemy mogli asfaltować. 

Wójt- M. Wojciechowski:   Nie, bez przesady, tak nigdzie nie było. Raczej po roku, po 

dwóch wszędzie są dywaniki robione. 

Radny- J. Majnusz: Czy mamy moŜliwości pozyskania pieniędzy z zewnątrz na budowę 

wodociągu? 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Nie ma. Na zamianę rur azbestowych na inne na wodociągu 

nie ma dotacji. Rury azbestowe na wodociągu nie są szkodliwe. 

Radny- J. Majnusz: Czy będą wyciągane rury azbestowe? 

Wójt- M. Wojciechowski: Rury zostaną w ziemi, nie będziemy ich wyciągali. Trzeba 

wybudować na tych ulicach nowy wodociąg i nowe przyłącza. Tylko problem polega na 

tym czy my to będziemy robili. Łącznie z drogami z nową nawierzchnią na drogach koszt 

to duŜo ponad 1.000.000 zł. 

Radny- W. Krybus: Czy ma pan obraz tej firmy z Baborowa, gdzie juŜ robiła taką 

inwestycję? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie wiele takich inwestycji było. Nie wiem czy oni to będą 

robili, być moŜe to zlecą. Mogą zrobić przetarg i zlecić to komuś. Tylko oni to sfinansują, 

a mieszkańcy będą płacić w cenie wody. Miasto wszystkie inwestycje tak robi. Ludzie 

płacą to w cenie wody. 

Radny- J. Ludwig: Ja mam wraŜenie, w kwestii wody w sytuacji kiedy przedsiębiorstwo 

administruje naszym mieniem i słuszne uwagi, radnego Dembończyka, który mówi, Ŝe jak 

to moŜliwe, Ŝe oni funkcjonują skoro mają wieczne straty. Ja myślę, Ŝe oni dlatego 

funkcjonują bo nasza kontrola nad tym zarządzaniem tego obiektu, nie wiem czy do końca 

jest skuteczna. Mam takie wraŜenie, Ŝe oni bazują na tym, Ŝe nie jesteśmy tego w stanie 

skontrolować, w związku z tym mają szerokie pole manewru. Natomiast gdyby była 

sytuacja taka, Ŝe to jest milion złotych, oni zlecają inwestycję i ktoś to robi dla nas to jest 

to teŜ bardzo niekorzystne dlatego, Ŝe jeŜeli to będzie inwestycja i my ją będziemy 

wykonywali i Wójt zleci inspektora nadzoru to będzie on odpowiadał naszym kosztem, 

natomiast jak oni to zrobią to będzie sytuacja dokładnie taka sama, Ŝe my nie będziemy 

wiedzieli co się tam dzieje, a oni będą robili co chcą. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Ja mówię o tym dlatego, Ŝebyście państwo wiedzieli, bo to 

jest wybór, albo to robi Baborów i w przyszłym roku będzie wszystko wymienione i 

czekamy rok, czy półtorej, czy dwa i będą nowe drogi albo to my będziemy robili to na 

raty. Najpierw będą wymieniane w tych drogach gdzie ta awaryjność jest największa. 

Radna- S. Geller: Ma Pan obraz jaka będzie podwyŜka wtedy wody i na jak długo? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie potrafię odpowiedzieć. 

Radny- B. Dembończyk: Jak juŜ raz cena pójdzie do góry to juŜ się nie zmniejszy. 

Sołtys Sołectwa Mechnica- J. Greinert: Jak wodociągowaliśmy nasze wioski to 

musieliśmy płacić. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie tylko wy. 
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Sołtys Sołectwa Mechnica- J. Greinert: W tej chwili o ile będzie się robiło w 

Długomiłowicach ma płacić cała gmina, wszyscy mieszkańcy. Wtenczas będzie liczone na 

wszystkich mieszkańców, a więc według mnie to jest nie fair. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To jest powaŜny wybór. JeŜeli my zdecydujemy, Ŝe budujemy 

wszystko to cała kanalizacje przesuwa się o rok, bo wymiana tych rur jest większym 

priorytetem niŜ budowa kanalizacji. Jest duŜa awaryjność rur. Ostatnio były trzy awarie. 

Będziemy wymieniali rury azbestowe i Ŝeliwne. Ul. Naczysławska ma wodociąg, tylko 

trzeba poprzyłączać budynki. Większość jest przyłączona, ale nie wszyscy są przełączeni, 

dlatego funkcjonuje jedno i drugie. 

Sołtys Sołectwa Pociękarb- M. Klinger: Kiedy w Pociękarbiu zacznie się kanalizację 

robić? Z powodu kanalizacji dziury są takie niesamowite, od Radziejowa, Pociękarb aŜ do 

Większyc.  

Wójt- M. Wojciechowski: Dziury nie są z tego powodu.  

Sołtys Sołectwa Pociękarb- M. Klinger: Tłumaczy się zawsze, Ŝe będą kopać kanalizację 

i dopiero będą drogi robione. 

Wójt- M. Wojciechowski: Drogi, na który będą remonty po kanalizacji to mówimy o 

drogach gminnych. Na tej drodze powiatowej kopane będzie tylko 150 m w Pociękarbiu na 

jednym odcinku, reszta w Pociękarbiu, Bytkowie kopane będzie poza pasem drogowym. 

Tak, Ŝe to nie są argumenty, Ŝe zarząd powiatowy nie robi drogi. Kiedy będzie ja nie wiem 

myślę, Ŝe do końca czerwca moŜe uzyskamy informację czy dostaniemy pieniądze czy nie. 

W tej chwili trwa uzupełnianie wniosku. My tam te wszystkie dokumenty składamy, 

uzupełniamy. Jak będą rozstrzygnięcia poinformuję państwa. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Kto płaci za sprzątanie akwenu na Dębowej? 

Czy to płaci zarząd wędkarski? Ile kosztował remont uszkodzonych tablic z nazwami 

dwujęzycznymi? Czy płaciła to gmina czy zarząd dróg? Czy znane są wyniki spisu 

powszechnego na terenie Gminy?  

Wójt- M. Wojciechowski:  Podobno wyniki są juŜ znane, tylko jeszcze nie są dostępne. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Pytanie do Wicewójta. MaŜoretki, impreza jest 

fajnie zrobiona jest to co roku na święto herbowe. Co roku są organizowane zawody OSP. 

W tym roku jest to ponad 300 zawodników. Czy nie moŜna by było napisać projektu na te 

zawody? PrzyjeŜdŜają MaŜoretki, kupuje się mnóstwo gadŜetów, które i tak są później w 

większości śmieciami, foldery, długopisy, ulotki, a na zawody jest z tych 300 zawodników 

80% dzieci i młodzieŜ. Dla nich nie ma gadŜetów, dostaną pierwsze trzy druŜyny a reszta 

stoi i patrzy. To są dzieci i młodzieŜ i  fajnie by było gdyby te pieniądze się dla nich 
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znalazły. Następna sprawa, jeŜeli chodzi o te gadŜety. Czy one musza być takie same na 

kaŜde Święto Herbowe. W większości przyjeŜdŜają ci sami ludzie, Czesi, Niemcy, 

Węgrzy, to są te same osoby, co roku przyjeŜdŜają, co roku dostają te same foldery. 

Powiedzmy za 50.000 tyle zapłacił Pan za foldery, gdyby Pan zaprosił orkiestrę zrobił 

wielki koncert. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Nie ma pieniędzy na orkiestrę. O to chodzi, Ŝe nie moŜna. Gdyby 

moŜna było to by się pisało. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Na zawody sportowe nie ma środków. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: To jest śmieszne tu jest 300 osób swoich, 

dzieci i młodzieŜ i nie ma dla nich nawet po długopisie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Unia daje na integrację mieszkańców międzynarodową, a nie 

na zawody sportowe. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Ale długopis moŜna w kaŜdej chwili wziąć. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: To nie chodzi o te długopisy, Ŝe teraz tak z 

tym wystąpiłem, tylko sam fakt, Ŝe dla swoich się nie ma, przyjeŜdŜając z skądś i są te 

pieniądze wydawane.  

Z-ca Wójta- J. Domek: Na kaŜdą imprezę jaka jest robiona z pozycji, a jak robią teŜ 

dyrektorzy szkół pytają czy mamy te gadŜety zawsze wydajemy. JeŜeli są to wydaje się na 

bieŜąco. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Te zawody OSP to jest duŜa impreza. Traktuje 

się je po macoszemu. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Nie moŜna na nie składać wniosku. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Jeszcze jedną sprawę mam, do Radnego 

Reńskiej Wsi odnośnie tej dotacji. Rozmawiałem z prezesem, bo to było raptem 2.000 zł 

róŜnicy między Większycami a Reńską Wsią. Pytałem go dlaczego to tak, teŜ nie potrafił 

odpowiedzieć i szczerze teŜ mu się to nie podobało, bo więcej z tego kłótni i to wygląda 

jakby to było celowo. Nie jestem za róŜnicowaniem klubów. Czasem robi się tak w 

klubach, czasem w OSP. Jedna OSP dostaje więcej i juŜ jest zgrzyt. To czasem rozumiem, 

jak musi być wydane, ale czasem bez powodu się daje. 

Radny- J. Kołkiewicz: Chciałem, Ŝeby to na logikę podzielić. To znaczy proporcjonalnie. 

Są cztery druŜyny tak jak u nas, juniorzy, jest 16 meczy, trzeba daleko jeździć. Tam są 

dwie takie małe druŜyny młodzicy, to koszty inne, buty, dojazdy inne, a jest jednak ta 

róŜnica. Jak się juŜ mała procedury podziału to trzeba taką proporcję zachować. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Ale Klub Większyce zakłada nową druŜynę od września. 
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Radny- J. Kołkiewicz: Ale mówiliśmy juŜ nie raz na ten temat, Ŝe przy dotacjach na 

początku się tego nie wykazuje. Jeden się musi męczyć te pół roku, a drugi otrzymuje. 

Z-ca Wójta J. Domek: JeŜeli jest w ofercie to otrzymuje, a wtedy jak Reńska Wieś 

zakładała awans do I Ligii, tego nie było w ofercie. Ona w trakcie roku to załoŜyła, na 

etapie lipca, sierpnia, a oferta był realizowana. 

Wójt- M. Wojciechowski: 80% kosztów sprzątania na Dębowej ponosi Polski Związek 

Wędkarski. Wygląda to najczęściej tak zbierają śmieci ładują do kontenerów, płacą za 

wywóz, a my płacimy za około połowę. Zdarza się czasami, Ŝe wysyłamy tam do pomocy 

naszych pracowników z prac społecznie uŜytecznych ale to wtedy jak nie ma dla nich 

pracy. Tak samo jest z koszeniem. Koszty koszenia teŜ dzielimy między Polski Związek 

Wędkarski a Gminę. 

JeŜeli chodzi o tablice, to cztery tablice zostały zniszczone z tego trzy zamalowane, jedna 

w Większycach zniszczona, ukradzione zostały słupki. Naprawa tych wszystkich tablic 

kosztowała niecały 1000 zł łącznie z nowymi słupkami. To zostało zapłacone z budŜetu 

Gminy. W tej chwili jest pomalowana jedna tablica w Mechnicy. Koszty czyszczenia tablic 

na drogach gminnych, powiatowych, wojewódzkich będzie ponosiła gmina, na drogach 

krajowych zarząd dróg krajowych. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Rozstrzygnijmy sprawę wody. 

Radny- W. Krybus: Jest jakaś moŜliwość, Ŝeby oni to robili w cenie wody, a my byśmy 

mieli kontrolę nad wykonaniem tego zadania, choćby narzucili inspektora nadzoru. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jest to moŜliwe, kwestia technicznie do uzgodnienia. 

Radny- J. Ludwig: Do póki nie będziemy wiedzieli jak to poskutkuje na cenę wody to 

trudno cokolwiek powiedzieć. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wstępnie mogę państwa uświadomić. Z inwentaryzacji 

wynika, Ŝe jest ok. 3 km rur. W tej chwili za budowę wodociągu wykonawca, który robi 

nowe wodociągi bieŜę 150 zł za mb, to poniewaŜ jest w drogach niech będzie 200 zł za 

mb. To jest 600.000 zł, jeŜeli rozłoŜyć na trzy lata to jest po 200.000 na rok. JeŜeli 

przychody z wody z tytułu sprzedaŜy to jest w tej chwili ok. 500.000 zł to gdzieś tak o 1/3 

cena wody musiałaby wzrosnąć.  

Radny- J. Majnusz: Ścieki są tanie. Ścieki zrobić nieco droŜsze. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ścieki muszą być rozliczane osobno i woda musi być 

rozliczana osobno. Nie jest to tak, Ŝe pieniądze z zysku za ścieki będą przeznaczone na 

budowę wodociągu. 
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Radny- B. Dembońćzyk: Taniej to będzie jeŜeli my zainwestujemy i będzie to zrobione z 

budŜetu gminy i wtedy będzie najmniej kontrowersji. 

Wójt- M. Wojciechowski: Problem będzie tego typu, Ŝe nie będzie pieniędzy na coś 

innego. śeby była tego świadomość. 

Radny- J. Kołkiewicz: śeby nie było tak, Ŝe my zrobimy wymianę tego wodociągu, a te 

podwyŜki i tak będą. Nie jesteśmy w stanie się temu przeciwstawić. Niech to zrobi ZUK. 

A jeszcze okaŜe się, Ŝe to nie będzie 600.000 zł a 1.000.000 zł. Niech to zrobią a 

mieszkańcy będą płacić. Trzeba oszczędzać. Jest to sprawa społeczeństwa. 

Radny- W. Krybus: W jaki sposób będzie przyłącze robione, do jakiego momentu? 

Wójt- M. Wojciechowski: Przyłącze jest do liczników. 

Trzeba pamiętać, Ŝe ludzie w Długomiłowicach w 1991 roku, ci którzy mieli wtedy 

wodociąg, teŜ się składali, na budowę nowych wodociągów i wtedy obiecywał im Pan 

Domin, Ŝe będą te wodociągi wymieniane i nie były aŜ do dzisiaj. Nie moŜna dzisiaj od 

tych ludzi drugi raz brać pieniędzy. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Mamy jedną propozycję taką, Ŝe finansowanie 

przez podniesienie ceny wody a drugie sfinansowanie tego przez budŜet. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przeprowadził głosowanie z zapytaniem „Kto jest 

za sfinansowaniem w cenie wody?” 

2 radnych głosowało „za” 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przeprowadził głosowanie z zapytaniem „Kto jest 

za sfinansowaniem z budŜetu Gminy?”. 

13 radnych głosowało „za” 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Więc jest  jasne jak finansować inwestycję. 

Wójt- M. Wojciechowski: Informuję, Ŝe do końca lipca przyjmuję zgłoszenia wniosków o 

przyznanie wyróŜnienia „Za zasługi dla Gminy Reńska Wieś”. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Za nim przejdziemy do dyskusji, dwa słowa na 

temat propozycji podziału Gminy na okręgi wyborcze, teraz się dowiedziałem, bo nie jest 

podpisana została stworzona w Większycach. Było powiedziane na ostatnim wspólnym 

posiedzeniu komisji proszę opracować i propozycje i propozycja jest. Natomiast ja z całą 

powagą jako Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś oczekiwałem, Ŝe ta propozycja 

spłynie na moje biurko Przewodniczącego Rady lub do Biura Rady, tak powinno być. 

Radna- D. Rak: Na ul. Głogowskiej jest rozbite lustro, stwarza to pewne 

niebezpieczeństwo. 
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Wójt- M. Wojciechowski:  Lustro na ul. Głogowskiej jest własnością zarządu dróg 

krajowych i jeŜeli jest uszkodzone to zarząd powinien je wymienić i do nich będziemy 

pisali. 

Radny- J. Ludwig: Chciałem w ramach interpelacji, sprawę dotyczącą podziału na okręgi 

wyborcze. JuŜ to sygnalizowałem na wspólnym posiedzeniu komisji dotyczącą Mechnicy i 

Kamionki. Sporu między nami nie ma natomiast w stosunku do propozycji pana Wójta 

chciałbym to zgłosić, chciałbym, Ŝeby to było uwzględnione. Wyłączyć z Kamionki 

centrum wsi Mechnica. Rozumiem, Ŝe pan Wójt złoŜył propozycję, która dzieli to w miarę 

sprawiedliwie 474 głosy przypada na Mechnica i Kamionkę i 479 na Kamionkę z ul. 

Młyńską. Natomiast uwaŜam, zresztą nie tylko ja sam, Ŝe wyłączenie z Mechnicy centrum 

wsi czyli ul. Młyńską i danie jej do Kamionki nie jest w interesie wsi stąd teŜ lepszym 

rozwiązaniem byłoby takie gdyby ją jednak przekazać do Mechnicy i wtedy Mechnica 

miała by 640 mieszkańców natomiast Kamionka bez tych 161, miałaby 313 mieszkańców i 

teŜ  by spełniała kryterium minimalnej ilości. 

Drugi temat, który wraca. Swego czasu w Mechnicy niesamowicie walczyliśmy o telefony 

i udało się to w jakiś sposób załatwić. Problem polega na tym ,Ŝę to jest daleko od centrali, 

postawiono skrzynkę wzmacniającą, ale ona rozwiązała problem doraźnie. W tej chwili 

wszystkie numery jakiej były moŜliwe są zajęte. Natomiast Mechnica się rozwija, 

przybywa mieszkańców, niektórzy chcieli by mieć telefon stacjonarny, głównie po to, Ŝeby 

mieć Internet. Tego się nie da zrobić. Ludzie odsyłani są z kwietnikiem. Wydaje mi się, Ŝe 

w XXI wieku powinno to być technicznie do wykonania, a niestety okazuje się, Ŝe nie jest. 

Gdyby była moŜliwość interwencji ze strony Wójta. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pisałem juŜ w sprawie Pociękarbia, bo tam teŜ były takie 

głosy. Nie ma problemu mogę napisać. Dopóki Telekomunikacja była jedynym 

monopolistą ona inwestowała, bo wiedziała, Ŝe będzie miała zyski. 

Radny- J. Ludwig: Kolejna sprawa to jest sprawa, która wynikła nie dawno. Są sytuacje 

takie, Ŝe dyrektor przedszkola odmawia przyjęcia dziecka. Jakie są zasady, Ŝe dyrektor 

moŜe powiedzieć rodzicowi, nie przyjmę dziecka do przedszkola? 

Z-ca Wójta- J. Domek: JeŜeli chodzi o przyjęcia do przedszkoli. Składa się podania do 

któregoś kwietnia. Dyrektor powołuje komisję, w którą wchodzi ktoś z pracowników 

urzędu, ktoś z miejscowych mieszkańców i te podania rozpatrują. Pierwszy raz słyszę o 

odmowie. Przepis mówi, Ŝe oddział to jest 25 dzieci. Zwiększono oddział do 26 dzieci. 

Sołtys Sołectwa Mechnica- J. Greinert: Cała część od Większyc w kierunku Polskiej 

Cerekwie wszystko będzie miało plan zagospodarowania przestrzennego, a tam tylko 
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zostały trzy biedne wioski. Dębowa, Kamionka, Poborszów, Komorno, Mechnica i 

Pokrzywnica. 

 Wójt- M. Wojciechowski:  Powiem, tak, wy się cieszcie, Ŝe nie macie planu 

zagospodarowania przestrzennego. W tych miejscowościach gdzie będą plany tam działki 

będą miały ustalone przeznaczenie, którego nie zmienią, tak jak w planie tak juŜ zostanie, 

a wy w drodze decyzji o warunkach zabudowy moŜecie pewne rzeczy przeforsować. Jak 

będzie plan, nie będzie to moŜliwe. Plan ma swoje dobre strony i ma złe strony. Nie 

potrafię powiedzieć, których stron jest więcej. Robimy plany bo taki jest obowiązek gmin. 

Naciski są z róŜnych stron, Ŝeby Gminy plany wykonywały. Udało nam się tutaj część 

planów zrobić za pieniądze nie gminne. Cieszmy się, Ŝe tyle będziemy mieli. Natomiast 

dla obywatela, który chce inwestować przewaŜnie lepszą sytuacją jest, Ŝe planu nie ma. 

Sołtys Sołectwa Mechnica- J. Greinert: W imieniu Zarządu Ochotniczej StraŜy PoŜarnej 

Mechnica Kamionka chciałem zaprosić dnia 30 czerwca na godz. 1730 na Mszę Św. w XV 

rocznicę po powodzi z 1997 roku. 

Radny- J. Majnusz: Panie Wójcie czy nie czas zastanowić się nad przedsiębiorstwem 

komunalnym. Mamy nowe wodociągi będziemy mieli nową kanalizację. Jak by to 

wyglądało Polska Cerekiew ma jakie jest tam doświadczenie? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zawsze jest to droŜej. KaŜdy zakład komunalny, który jest 

kosztuje. To nie jest tak Ŝe jak będziemy mieli zakład komunalny to cena wody będzie 

niŜsza. Ona nie spadnie, a zakład trzeba będzie jeszcze utrzymać. 

Sołtys Sołectwa Poborszów- P. Friedla: Panie Wójcie, kilka sesji wstecz mówił Pan, Ŝe 

rozmawiał pan z Lasami Państwowymi o drodze na śluzę, tam nie doszło do porozumienia 

czy gmina czyni coś Ŝeby ta droga była wyremontowana, czy zęby ją przejąć?  

Sprawa przejęcia drogi upadła. Lasy Państwowe nie przekaŜą tej drogi gminie w związku z 

tym była tylko deklaracja ze strony lasów, Ŝe ją wyremontują. 

Sołtys Sołectwa Długomiłowice- R. Kufka: Pan Wójt mówił o propozycji podziału na 

okręgi jednomandatowa, jak tam wygląda kwestia podziału Długomiłowic, czy ona jest 

zbieŜna z proponowaną propozycją Rady Sołeckiej, czy to zupełnie odbiega? Bo 

propozycja Większyc troszeczkę odbiega od naszej. 

Sekretarz Gminy- M. Zaniewska: Między propozycją Wójta a Większyc nie ma róŜnic w 

podziale Długomiłowic na okręgi. 

Radny- J. Kołkiewicz: Prosiłbym Ŝeby Wójt- Domek skomentował wyniki sprawdzianu 

klas VI szkół podstawowych. Jak sobie przypominam rok wcześniej wieszał psy na szkole 

w Reńskiej Wsi na nauczycielach, dość Ŝe mało dzieci wyniki są takie jakie są, nauczyciele 
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są słabi, niekompetentni, bo wyniki są słabe. Proszę się odnieść do tych wyników bo 

okazuje się, Ŝe nauczyciele w Reńskiej Wsi są najlepsi z Gminy. Parę słów proszę. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Dwa lata pod rząd szkoła w Reńskiej Wsi niestety uzyskiwała 

niski poziom nauczania w tej staninie. Pan nad interpretuje te opinie. Nikt nikogo nie 

krytykował. KaŜdy ma prawo do swojej opinii. Natomiast fakt jest faktem, Ŝe szkoła z 

Reńskiej Wsi z dobrej szkoły gdzie były najlepsze w gminie nagle zaczęła uzyskiwać 

gorsze wyniki. Co do tego roku sytuacja jest następując to teŜ trzeba wszystko wiedzieć. 

Weźmy szkołę w Pokrzywnicy, bo pani Dyrektor Bęben ze mną to analizowała, jeŜeli na 

jedenastu uczniów ośmiu jest z orzeczeniami, nie ma szans, Ŝeby uzyskać dobry wynik. 

Jedynie niepokojące jest zjawisko w Większycach. Tam drugi rok pod rząd ten wynik jest 

na poziomie niskim. Kiedy zapytałem panią dyrektor to tam na dzień dzisiejszy na 11-stu 

czy 12-stu uczniów to jest 4 uczniów z orzeczeniami. JeŜeli będziemy wiedzieli więcej na 

ten temat wtedy mamy inny obraz inną ocenę co do wyników. Reńska Wieś w tym roku 

uzyskała dobry wyniki w związku z tym pogratulowałem pani dyrektor i poprosiłem o 

przekazanie gratulacji nauczycielom. 

Ad. 11 Zamknięcia XXI sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska 

Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz.1745. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 


